
ایران امروزسه شنبه 15 اسفند 1402  5 مارس 2024   شماره 61471

تاکیداستاندار یزد بر برنامه ریزی مناسب برای 
میزبانی از سفیران کشورهای خارجی در استان 

یزد- صادقی مقدم- اســتاندار یزد در هفتمین نشست هفتگی »شورای 
سیاستگذاری اســتان بر برنامه ریزی مناســب برای میزبانی از سفرای 

کشورهای مجمع گفت وگوی همکاری آسیایی )ACD( در استان تاکید کرد.
مهران فاطمی در این نشست، با تقدیر از دست اندرکاران برگزاری رویدادهای مرتبط با انتخاب 
»یزد؛ پایتخت گردشگری کشــورهای مجمع گفت وگوی آسیا«، گفت: در راستای برگزاری 
مطلوب برنامه های متعدد تدارک دیده شده در یک سال آینده، مصوبات جلسات هفتگی باید 
بدون هیچ بهانه ای در زمان مقرر اجرایی شــود. وی افزود: تبلیغات فضای شهری از فرودگاه 
تا محل اقامت میهمانان و محل اجــرای رویدادها باید مورد توجه ویژه قرار گیرد و اقداماتی 
نظیر نصب بیلبوردهای تبلیغاتی در اسرع وقت انجام شود.وی با تاکید بر برگزاری یک نشست 
مطبوعاتی تصریح کرد: مدیران مربوطه در قالب یک میزگرد جزئیات مربوط به بحث انتخاب 
یزد به عنوان پایتخت گردشگری کشورهای مجمع گفت وگوی آسیا را از زوایای مختلف برای 
رسانه ها تشریح کنند.استاندار یزد ساماندهی مناسب فضای بوستان ملل توسط شهرداری یزد 
را مهم و ضروری برشــمرد و گفت: همچنین رعایت پروتکل های بین المللی و تشریفاتی در 
هماهنگی با همکاران وزارت امور خارجه در دستور کار قرار گیرد.فاطمی با بیان اینکه مکان 
برگزاری رویدادها باید نمایانگر اصالت و هویت شــهر یزد باشد، عنوان کرد: در این راستا نوع 
اســتقبال از میهمانان و سفرای خارجی و نیز تشریح و تبیین تفاوت هایی که باعث ثبت یزد 
در فهرست میراث جهانی سازمان یونسکو شده از اهمیت ویژه ای برخوردار است.استاندار یزد 
در پایان با اشــاره به لزوم پوشش رسانه ای و پخش گزارش های خبری از صداوسیمای مرکز 
یزد، خاطرنشان کرد: همچنین هماهنگی های لازم جهت برگزاری جلسه کمیته امنیتی و نیز 
انتخاب و ساماندهی کامل مسیر سفرای خارجی در محدوده بافت تاریخی انجام شود.شهر میراث 
جهانی یزد به عنوان پایتخت گردشگری کشورهای عضو مجمع گفت وگوی همکاری آسیایی 
)ACD( در سال ۲۰۲۴، در ۲ روز آخر هفته جاری میزبان ۱۴سفیر و نماینده این کشورهاست.

 ۱۹۰۰ طرح و پروژه در ۴۵۰ روستای
 استان گلستان اجرایی شده است

در ۲ سال گذشته، ۱۹۰۰ طرح و پروژه در ۴۵۰ روستای استان گلستان با 
۴۹۲ میلیارد تومان اعتبار اجرایی شده است. 

مدیرکل بنیاد مسکن استان با بیان اینکه ۱۹۰۰ طرح و پروژه عمرانی در ۲ سال گذشته در 
ســطح ۴۵۰ روستای استان گلستان اجرایی شده است ابراز داشت؛ برای اجرای این پروژه ها 
از محل اعتبارات ملی، اســتانی، قیر و سفر ریاست محترم جمهور جمهور ۴۹۲ میلیارد تومان 
اعتبار تامین و هزینه شده است. مهندس حسینی ابراز داشت؛ در ۲ سال گذشته طرح هادی 
۲۰۶روســتای استان بازنگری شده با در حال بازنگری است. در ۲ سال گذشته جهت اجرای 
طرح هادی در روستاها، از محل اعتبارات بنیاد مسکن انقلاب اسلامی و مشارکت دهیاری ها، 
یک میلیون و ۴۰۰ هزار متر مربع از معابر خاکی ۴۵۰ روستای استان با اعتبار ۶۹۲ میلیارد تومان 
زیرسازی و آسفالت شده است و از محل اعتبارات ۱۴۰۲ هم ۲۵۰ میلیارد تومان برای این خدمت 
در نظر گرفته شده است. شاخص برخورداری استان گلستان در اجرای طرح هادی ۸۱ درصد 
است در صورتی که شاخص کشوری آن ۵۴ درصد و استان گلستان ۲۷ درصد بیشتر از میانگین 

کشوری است. در ۲ سال گذشته طرح هادی ۲۰۶ روستای استان بازنگری شده است.

 بنیاد مسکن انقلاب اسلامی برای ۱۱۳ هزار واحد مسکونی 
در روستاها و شهرهای استان گلستان سند صادر کرده است 
 مدیرکل بنیاد مسکن استان گلستان از صدور سند مالکیت واحد های مسکونی 
در روستاها و شهرهای استان با همکاری اداره ثبت اسناد و املاک خبر داد و ابراز 
داشت؛ از ابتدای سال جاری تا کنون ۲۵۰۰ جلد سند مالکیت شهری و روستایی 

صادر شده که ۲۱۰۰ جلد آن روستایی و ۴۰۰ جلد هم شهری بوده است.  
مهندس حســینی مهاجرت معکوس از شهرها به روستاها، افزایش بهای املاک روستایی، 
سهولت در ارائه تسهیلات بانکی به روستائیان، حل اختلافات ملکی و ... را از مزایای طرح سند 
دار کردن املاک روستایی و شهری دانست. مدیرکل بنیاد مسکن استان خاطر نشان کرد؛ تاکنون 
در راستای مالکیت بخشی به املاک و عدالت اجتماعی، ۱۱۳ هزار جلد سند مالکیت در استان 
گلستان صادر شده که ۱۰۷۰۰۰ جلد آن روستایی و ۶۰۰۰ جلد هم شهری بوده است . مهندس 
حسینی با بیان اینکه شاخص برخورداری استان در صدور سند مالکیت ۴۶ درصد است افزود؛ 
۶۰۰ روستا و ۱۳ شهر استان گلستان تحت مالکیت بنیاد علوی است که تا کنون ممنوعیت صدور 
سند داشته و امیدواریم با دستور ویژه مقام معظم رهبری برای واگذاری این املاک به مردم، شاهد 

جهش در صدور اسناد مالکیت در استان گلستان باشیم.

تاکید بر تقویت امورات فرهنگی ، درنشست هم اندیشی 
ائمه جماعات شرکت های تابعه صنعت نفت منطقه گلستان

حسب برنامه ریزی و هماهنگی های صورت پذیرفته ، و با توجه به فرارسیدن 
ماه مبارک رمضان و تقویت امورات فرهنگی ،جلسه ای با حضورعلی طالبی 
مدیرعامل شرکت گاز استان گلستان وائمه جماعات و دبیران شورای فرهنگی 
و اقامه نماز شرکت های  تابعه صنعت نفت منطقه گلستان به میزبانی شرکت 

گاز استان گلستان برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی شرکت گازاستان گلستان ، دراین جلسه که با هدف هم اندیشی وانجام 
ویژه برنامه های فرهنگی و معنوی ماه مبارک رمضان ،  استفاده از ظرفیت های امامان جماعت 
صنعت نفت به منظور بهبود ، تقویت و ترویج مباحث دینی و احکام شرعی بویژه اقامه نمازاول 
وقت  وهمچنین موضوعات مرتبط با خانواده تشکیل شد ، پیرامون موضوعات مطرح شده بحث 
و تبادل نظر گردید.در این جلسه همچنین هر یک از اعضای حاضر ، مسائل و پیشنهادات مورد 

نظر خود را اعلان نمودند  که مقرر شد مورد پیگیری قرار بگیرد.

مدیرکل ثبت اسنادیزد:
 صدور سند کاداستری یزد از ۱۰۰ هزار برگ گذشت

یزد- صادقی مقدم- مدیرکل ثبت اســناد و املاک یزد با اشــاره به رشد 
۱۳۰ درصدی صدور سند مالکیت در این استان گفت: صدور سند مالکیت 

کاداستری در سال جاری از ۱۰۰ هزار برگ گذشت.
مهدی اقبال » با بیان اینکه با تلاش جهادی همکاران، برگ زرین دیگری در عملکرد این 
اداره کل به ثبت رسید افزود: از ابتدای امسال در راستای تحقق فرمایشات رهبر معظم انقلاب و 
اجرای کامل قانون حدنگار، فعالیت جهادی و خدمت بی منت و صادقانه در دستور کار قرار گرفت.

وی افزود: در این راســتا یکی از فعالیت های برنامه ریزی شده، تعویض اسناد دفترچه ای به 
کاداســتری و صدور اسناد کاداســتری مالکیت املاک و اراضی بود که در این بخش ، رشد 
بســیار خوبی را تاکنون شاهد بوده ایم.عضو شورای حفظ حقوق بیت المال یزد تصریح کرد: 
حمایت  مجموعه های قضایی و دولتی بویژه شوراهای قضایی و شورای حفظ حقوق بیت المال 
منجر به صدور حدود ۱۰۳ هزار برگ ســند مالکیت کاداستری در این اداره کل در سال جاری 
 شــد.اقبال ادامه داد: این در حالی است که این میزان در طول ۱۱ ماه سال گذشته ۷۹ هزار و
 ۵۰۰ برگ بوده که بیانگر رشد ۱۳۰ درصد صدور سند مالکیت کاداستری در سال ۱۴۰۲ است

وی با اشاره به اهمیت صدور اسناد کاداستری در تامین امنیت قضایی و بهداشت حقوقی جامعه 
گفت: ماهیت فیزیکی مطلوب، ضریب امنیتی بالا، جلوگیری از تجاوز دیگران به زمین های 
شخصی و دولتی، قابلیت احیا در صورت وقوع حوادث غیرمترقبه به دلیل نگهداری اسناد در چند 
نقطه از جمله مزایای اسناد حدنگار است.مدیرکل ثبت اسناد و املاک استان ابراز امیدواری کرد تا 
با اجرای کامل قانون حدنگاری و صدور اسناد کاداستری زمینه حمایت و پشتیبانی بیشتر از تولید 
و رونق اقتصادی و نیز سرمایه گذاری فراهم شد و دعاوی مربوط به حوزه زمین و مسکن و نهایتا 

پرونده های تشکیلی این بخش در محاکم قضایی کاهش یابد.

شیرینی از سبد خانوار حذف شده است 
رئیس اتحادیه قنادان گرگان گفت: بعد از کرونا شیرینی از سبد خانوار حذف شد 

و در سال های اخیر شاهد کاهش ۴۰ الی ۵۰ درصد تولید در این زمینه هستیم.
فرامرز نجاتی در گفت وگو با بازار اظهار کرد: اتحادیه قنادان گرگان نزدیک به ۳۵۰ عضو دارد که 
شامل قهوه سراها، کافی شاپ ها، دانه های روغن کشی، آبنبات پزان، کیک و کلوچه و شیرینی و 
قنادی است.رئیس اتحادیه قنادان گرگان افزود: بعد از کرونا شیرینی فروش ها با مشکلات زیادی 
مواجه شدند و شیرینی از سبد خانواده ها حذف شد.وی با بیان اینکه برای تولید دچار افزایش 
قیمت آنچنانی مواد اولیه هستیم، افزود: بیش از ۱۰۰ قلم از اجناس و مواد اولیه شیرینی وارداتی 
و تابع ارز هستند اما ما تابع قانون نرخ گذاری هستیم.نجاتی با بیان اینکه قانون نرخ گذاری برای 
پنج کالای پر مصرف شب عید اعمال می شود، گفت: متاسفانه ما در این زمینه همیشه دچار 
چالش هستیم و از طرفی سالی یک یا دوبار بیشتر نمی توانیم اعلام نرخ داشته باشیم که این 
موضوع همکاران را با مشکل مواجه می کند.رئیس اتحادیه قنادان گرگان یادآور شد: نحوه نگاه 
مسئولان در خصوص قیمت گذاری، اعلام دیر هنگام نرخ و همچنین عدم همخوانی قیمت 
تمام شده با افزایش هزینه های تولید چالش اساسی در این حوزه است.وی گفت: با توجه به تورم 
امسال شاهد افزایش ۴۰ درصدی قیمت ها بودیم اما در کنار آن حقوق کارمندان که بخش اعظم 
جامعه را تشکیل می دهند این میزان افزایش را نداشته و سبب شده توان خرید مردم کاهش یابد.

نجاتی تاکید کرد: این عوامل موجب شده تولید کارگاه های تولید شیرینی ۴۰ تا ۵۰ درصد 
کاهش یابد و این کاهش تقریبا از چهار سال گذشته مشهود است.

اخبار کوتاه 

آذربایجان شــرقی – مسلمی : مدیرکل 
صنعت، معدن و تجارت آذربایجان شرقی 
گفت: نمایشگاه های عرضه مستقیم کالا 
با محوریت اتاق ها و اتحادیه های صنفی، 
با هدف تنظیم بازار در ایام پایانی سال و 
همچنین افزایش قدرت خرید مردم طرح 
فروش فوق العاده »عید تا عید« در استان 

برگزار می شود.
محمدجعفر عظمائی افزود: با توجه به افزایش تقاضا 

در بازار به مناسبت فرا رسیدن عید نوروز و تقارن این ایام با ماه مبارک رمضان، 
این اداره کل با همکاری اتحادیه ها، طرح فروش فوق العاده »عید تا عید« را با 
رعایت اصل مشتری مداری و توجه ویژه بر ارائه کیفیت مطلوب، تنوع محصولات، 
قیمت مناسب و همچنین تکریم مشتری و پاسخگو بودن واحدهای صنفی پس 

از فروش اجرا می کند.
وی ادامه داد: نمایشگاه عرضه مستقیم کالاهای اساسی و ارزاق عمومی به مدت 
۹ روز از تاریخ ۱۷ تا ۲۵ اسفند در محل نمایشگاه بین المللی تبریز برگزار می شود.

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت آذربایجان شرقی 
گفت: این طرح در شهرستانها با مدیریت فرمانداران 

اجرا می شود.
عظمائی تاکید کرد: جلسات متعدد توجیهی در 
حضور روسای اتحادیه های صنفی مربوطه برای 
رعایت قانون و ارایه خدمات بهینه، برخورد جدی 
برای جمع آوری مواد احتراق و آتش زا و نصب بنر 
در شهر با عنوان ضرورت رعایت حقوق مصرف 
کننده به منظور هدفمندسازی بازرسی از واحدهای 
صنفی و درج قیمت بر روی تمام کالاهای موجود در فروشگاه ها برگزار شده 

است.
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت آذربایجان شرقی با اشاره به استقرار بازرسان 
اتاق اصناف در هفت نقطه از شهر تبریز به منظور کنترل، پایش قیمت و کیفیت 
کالا و خدمــات در طرح فروش فوق العــاده »عید تا عید« افزود: موضوع عدم 
افزایش قیمت تا پایان ماه مبارک رمضان و عید نوروز به تمام صنوف از طریق 

اتحادیه ها و سازمان های صنفی ابلاغ شده است.

آذربایجان شــرقی – مسلمی : مشاور 
وزیــر جهادکشــاورزی و رئیس مرکز 
روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت 
جهادکشــاورزی با اهــدای لوحی به 
مشاور رئیس ســازمان و مدیر روابط 
عمومی سازمان جهاد کشاورزی استان 
آذربایجان شرقی از تلاش های خانواده 
بزرگ روابط عمومی بخش کشــاورزی 
اســتان آذربایجان شــرقی در تحقق 

برنامههای قرارگاه جهاد تبیین قدردانی کرد.
در لوح اهدایی دکتر فاطمه زارعان، مشاور وزیر و رئیس مرکز روابط عمومی و 
اطلاع رسانی وزارت جهادکشاورزی خطاب به مهندس وحید کاظم زاده، مشاور 
رئیس سازمان و مدیر روابط عمومی سازمان جهاد کشاورزی استان آذربایجان 
شرقی آمده است: نقش روابط عمومی در روزگار معاصر و در هنگامه پیشتازی 
رسانه ها، از اهمیت ویژه ای برخوردار است؛ آگاهی بخشی، اقتناع، اعتماد سازی 
و تعامل مستمر با جامعه ای آگاه و روز آمد مستلزم تلاش و توانمندی مضاعف 

در این عرصه می باشــد. ماهیت استثنایی روابط 
عمومی، پیچیدگی و تخصص های آن ســبب 
گشــته تا آن گروه از مدیران و کارشناسان روابط 
عمومی که دانش، تخصص، روحیه جهادی و در 
عین حال خلاق و خستگی ناپذیرند، در این عرصه 

همواره موفق و بالنده باشند.
اینک که جنابعالی با به کارگیری هنر، مهارت و 
دانش خود در راه اعتلای اطلاع رســانی بهینه و 
ارتباط مطلوب و صمیمانه بین مردم و سازمان در 
مسیر جهاد تبیین و مقابله با تحریف واقعیت ها، ارتقای بینش جامعه و تحقق 
اهداف دولت مردمی سیزهم، گام برمی دارید، جای بسی تحسین و تقدیر دارد.

ضمن عرض تبریک فرا رسیدن بهار قرآن و بهار طبیعت و شادباش به خاطر 
این موفقیت از زحمات و تلاش های ارزنده شــما و تمام کارکنان خدوم آن 
سازمان که در راستای سرافرازی و اعتلای کشور و تحقق سیاست های کلی 
ابلاغی مقام معظم رهبری )مدظله العالی( و برنامه های دولت مردمی اهتمام 

ویژه دارید، قدردانی می نمایم.

 طرح فروش فوق العاده 
»عید تا عید« برگزار می شود

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت آذربایجان شرقی:

تجلیل وزارت جهادکشاورزی از مدیر روابط عمومی سازمان 
جهادکشاورزی آذربایجان شرقی

در گردهمایی خانواده بزرگ روابط عمومی بخش کشاورزی صورت گرفت؛

اصفهان -بهمن راعی: مدیر عامل شرکت توزیع 
برق اصفهان گفت: منطقه شرق اصفهان مستعد 
ســرمایه گذاری برای نصب و توســعه پنل های 

خورشیدی برای تولید برق است.
مهندس مهرداد دادخواه مدیرعامل شرکت توزیع برق اصفهان 
در حاشیه مراسم افتتاحیه ۳۰ پنل خورشیدی ۵ کیلو واتی روستای 
فارفان از توابع شهرستان ورزنه با اشاره به تولید و توزیع برق در 
روستاهای کشور گفت: خوشبختانه امروز که در کنار شما هستیم 

بالای ۹۸ درصد از روستاهای ما دارای نیروی برق هستند.
وی همچنین تصریح کرد: امروز به لطف خدا خدمات ارزنده 
در کل کشــور انجام شده و می توان به خوبی دید که در حوزه 
انــرژی بخصوص انرژی های تجدیــد پذیر قدمهای مفیدی 
برداشته شده است.دادخواه با اشاره به منطقه شرق اصفهان گفت: 
در حوزه سامانه های تجدیدپذیر طرح کاملی برای منطقه شرق 
اصفهان در نظر گرفته شده است.وی ادامه داد: مستعد بودن این 
منطقه در حوزه تابش خورشــید فرصتی خوبی را برای نصب 
پنل های خورشیدی نصیب سرمایه گذاران می کند.مدیرعامل 
شرکت توزیع برق اصفهان اظهار کرد: یکی از نقاط قوت مناطق 
شرق اصفهان همکاری مردم این مناطق با شرکت توزیع است 
که بستر را برای سرمایه گذاری هرچه بهتر فراهم می کند.وی 
همچنین اذعان کرد: مردم شرق اصفهان در زمینه مدیریت بار 
 نیز همکاری خوبی با شرکت داشتند و به همین منظور در بحث 
پنل های خورشیدی مساعدتهای خوبی به این منطقه صورت 

گرفته است. دادخواه ادامه داد: متاسفانه سالهای متمادی است 
که در مناطق شــرق اصفهان به دلیل کاهش نزولات آسمانی 
محدودیت های آبی ایجاد شــده و دیگر پرداختن به کشاورزی 
تا حد بالایی امکان پذیر نیست به همین منظور بایستی برای 
سرمایه گذاری در این مناطق به رشد و توسعه استعدادهای این 
بخش ها پرداخت.وی با بیان اینکه در ایجاد و توسعه سامانه های 
خورشیدی همکاری های خوبی از سوی ارگانهای متعدد انجام 
شده است، گفت: یکی دیگر از نقاط قوت برای نصب پنل های 
خورشــیدی در این بخش ها بخصوص در روســتای فارفان 

همکاری ارگانهایی از جمله سپاه پاســداران، کمیته امداد امام 
خمینی سازمان بهزیستی ، امور روستایی استانداری اصفهان و 
فرمانداری است که با حضور این نهادها قدمهای خوبی برداشته 

شد.
نرخ خرید تضمینی باید منصفانه باشد

دکتر فتاحی مدیر گروه توســعه برق انشــعابی ساتبا در ادامه 
این مراســم با اشــاره به ایجاد کارگروه مشخصی برای ایجاد 
نیروگاههای کوچک مقیاس خورشــیدی گفت: در وزارت نیرو 
کارگروهی برای توسعه نیروگاههای مشخص شده به مباحثی 

برای سودآوری طرحهای ایجاد پنل های خورشیدی اشاره شد و 
تاکید بر این بود نرخ خرید تضمینی به گونه ایی باشد که درآمد 
مکفی برای سرمایه گذار داشته باشد. وی همچنین تصریح کرد: 
خوشبختانه بستر خوبی ایجاد شد و ۴۵ شرکت پیمانکار برای اجرا 
مشــخص شدند. فتاحی ادامه داد: اتفاق خوبی در منطقه شرق 
اصفهان در خصوص ایجاد و توســعه انرژی های تجدید پذیر 
افتاده اســت که در نوع خود بی نظیر است. مدیر گروه توسعه 
برق انشعابی ساتبا در خصوص تصمیمات وزارت نیرو برای توسعه 
سامانه های تجدید پذیر گفت: تصمیماتی مهمی در خصوص 
تجدید پذیرها گرفته شد که در این وهله قرار شد با ایجاد سامانه 
 ۵ کیلووات برای هر مخاطب بــرآورد اولیه ماهانه ۲میلیون و 
۲۵۰ هزار تومان را در ســال اول به صورت خالص در بر دارد و 
این درآمد در سالهای آتی حتی به ۳ میلیون و ۳۰۰ هزار تومان 
نیز می رسد. وی ادامه داد: با تحقیقات به عمل آمده این درآمد 
در سال بیستم به ۳۲ میلیون تومان در ماه نیز می رسد.فتاحی 
یادآور شــد: ۱۱۰ هزار سامانه در سال هدف گذاری کردیم که 
برای اســتان اصفهان چهار هزار و ۵۰۰ عدد و برای شهرستان 
اصفهان ۵۰۰ســهمیه در نظر گرفتیم.فتاحی افزود: برای طرح 
حمایتی ۸۲هزار مددجو ثبت شــده که از این تعداد ۴۰ هزار نفر 
تائید صلاحیت شدند.مدیر گروه توسعه برق انشعابی ساتبا خاطر 
نشان کرد: ثبت نام در سامانه مهرسان به ۴۶ هزار نفر متقاضی 
رسیده است که حدود ۱۵ هزار عدد عقد قرارداد خرید تضمینی 

داشتیم که ۳۰ هزار تفاهم نامه برای احداث انعقاد شده است. 

حدود 7 هزار متقاضی به بانک معرفی شده اند
مدیر گروه توسعه برق انشعابی ساتبا در ادامه صحبتهای خود 
یادآور شد: ۵هزار ۲۰۰ عقد قرارداد داشتیم و حدود ۷ هزار متقاضی 
به بانک معرفی شــده اند.وی در رابطه با ایده های مطرح شده 
برای نصب سامانه های تجدید پذیر ادامه داد: احداث سامانه به 
صورت تجمیعی یکی از ایده هایی بود که به دلیل محدودیت در 
برخی شهروندان در مسکن شخصی مطرح شد و خوشبختانه 
 با مصوبه ایجاد ســامانه های تجمیعی که در آذرماه انجام شد 
می توان از ســامانه های تجدیــد پذیر به صورت تجمیعی در 
ساختمان ها نیز بهره برد.فتاحی با اذعان بر اینکه دولت سیزدهم 
موفقیتهای خوبی در حوزه تجدیدپذیرها کسب کرده است، گفت: 
ابتدای دولت ســیزدهم مجموع سامانه های مقیاس کوچک 
۸۳مگاوات بوده که ظرف دوســال گذشته ۳۲ مگاوات احداث 
انشعابی داشتیم و ۲۳مگاوات احداث حمایتی صورت گرفته که 
جمعا ۵۵ مگاوات افزایش ظرفیت ظرف دوسال گذشته تا کنون 
صورت گرفته است.وی در پایان صحبتهای خود خاطر نشان کرد: 
با توجه به ظرفیتی که در منطقه شرق اصفهان وجود دارد فرصتی 
مناسبی برای توسعه نیروگاههای خورشیدی مقیاس کوچک 
در منطقه است.گفتنی اســت روستای فارفان با نصب ۳۰پنل 
خورشیدی اولین روستای سبز شهرستان ورزنه است. این روستا 
از توابع بخش رودشــت شهرستان ورزنه استان اصفهان است.
فاصله آن تا مرکز شهرستان ورزنه ۱۷ کیلومتر و تا شهر اصفهان 

۱۰۳ کیلومتر است.

در مراسم افتتاح سامانه های خورشیدی روستای فارفان مطرح شد:

شرق اصفهان مستعد سرمایه گذاری تجدیدپذیرهاست

گیلان - فاطمه عباس زاده - مدیرعامل 
و رئیــس هیئــت مدیره شــرکت آب 
وفاضلاب گیلان گفت:عملیات ســاخت 
۲۵باب مخزن ذخیره آب شرب باظرفیت 
اســتان  دراین  ۴۸هزارو7۰۰مترمکعب 

دردست ساخت است.
مدیرعامــل ورئیس هیئت مدیره شــرکت آب 
وفاضلاب گیلان گفت:عملیات ســاخت ۲۵باب 
مخــزن ذخیره آب شــرب با ظرفیــت ۴۸هزارو 
۷۰۰مترمکعب دراین اســتان دردســت ســاخت 
اســت.علیرضا غیاثی با تاکید برلزوم افزایش توان 

ذخیره سازی آب شرب باهدف کاهش هدررفت آن اظهار کرد:عملیات ساخت سه باب مخزن درحوزه شهری 
و ۲۲باب مخزن درحوزه روستایی باهدف مدیریت فشار شبکه توزیع وافزایش ذخیره مطمئن دراستان گیلان 
اجرایی شــده  اســت.وی افزود:عملیات اجرایی این تعداد مخزن درحوزه شهری وروستایی درشهرستان های 
رشت،رودبار،رودسر، لاهیجان،تالش،سیاهکل،فومن،املش وصومعه سرادرحال انجام است.وی تصریح کرد:از بین 
این تعدادمخزن ساخت ۱۱مخزن به ظرفیت یک هزارو ۲۵۴مترمکعب تا پایان سال جاری به اتمام وبهره برداری 
خواهدرسیدکه برای احداث مخازن تکمیل شده، ۱۱۴ میلیاردریال اعتبار ازمحل عمرانی )ملی و استانی( هزینه 
شده اســت.غیاثی با بیان اینکه ۱۰هزارو ۴۰نفر از مزایای عملیات اجرایی مخازن ذخیره آب شــرب دردست 
ساخت بهره مند خواهند شد،عنوان کرد:به منظور ارتقاء کیفیت آب شرب مشترکین نسبت به شست و شوی 
۸۹هزارو۴۷۵مترمکعب ازمخازن ذخیره آب شرب درگیلان اقدام شدکه ازاین حجم ۵۲هزارو ۵۷۵مترمکعب 
درحوزه روستایی و ۳۶ هزارو ۹۰۰مترمکعب درحوزه شهری را شامل می شود.براساس آخرین آمارهای دریافتی، 
۲میلیون و۶۵۰هزار و ۶۴۲نفر ازجمعیت شهری و روستایی استان تحت پوشش شبکه آب وفاضلاب هستند 

که ۹۹.۹۹درصدجمعیت شهری وحدود ۸۶ درصدجمعیت روستایی استان ازآب شرب سالم بهره مند هستند.

 25 مخزن ذخیره آب شرب گیلان 
در دست ساخت است

گیلان – فاطمه عبا س زاده -  عباس زاده 
- مدیر کل صمت گیلان از اجرای طرح 
نظارتی ماه رمضان و عیدانه بازار گیلان 
از ۱۵ اسفند تا ۱۵فروردین خبر داد.تیمور 
پورحیدری اظهار داشت: تامین و عرضه 
گســترده کالاهای اساسی و پرمصرف 
مردم به شکل گسترده و متنوع از اهداف 
اصلی برگزاری نمایشــگاه های عرضه 
مستقیم کالا در روزهای پایان سال است.
وی با بیان اینکه تمامی کالاهای قابل عرضه در 
نمایشگاه عرضه مستقیم با نرخ مصوب و با برچسب 

قیمت ویژه نمایشگاه با حضور بازرسان اداره کل صمت، جهاد و تعزیرات عرضه خواهد شد، گفت: به طور 
کل طرح نظارتی ماه مبارک رمضان وعیدانه بازارهای گیلان از ۱۵ اسفند به صورت سراسری آغاز می شود 
و تا پایان ۱۵ فروردین ماه ۱۴۰۳ با جدیت تمام ادامه خواهد داشــت و در این طرح بزرگ نظارتی ادارات 
تعزیرات، اتاق اصناف، اماکن نیروی انتظامی، جهادکشاورزی و شهرداری ها نقش آفرینی خواهند کرد.دکتر 
پورحیدری عرضه کیف و کفش، پوشاک، گوشت و خواربار، آجیل و شیرینی و خرما با تنوع و کیفیت بالا را از 
ویژگی های مورد اولویت نمایشگاه های بهاره عنوان کرد و افزود: با برنامه ریزی انجام شده در سطح استان، 
در اغلب شهرستانهای دارای فضا و امکانات نمایشگاهی نمایشگاه بهاره عرضه مستقیم کالا با نازلترین 
قیمت با نرخ گذاری دقیق و مشخص برگزار می شود تا مردم به راحتی بتوانند مایحتاج اصلی خود در نوروز و 
ماه مبارک را تامین نمایند.وی ضمن قدردانی از مشارکت اتاق اصناف و اتحادیه های مرتبط برای برگزاری 
مطلوب نمایشگاه ها تاکید کرد: به نحوی برنامه ریزی شود که علاوه بر نمایشگاه بهاره، جشنواره های فروش 
فوق العاده نیز با همکاری صاحبان صنوف مختلف برای رفاه حال مردم به شکل محسوس و ملموس به 

تخفیفات ویژه اجرا شود.

 اجرای طرح نظارتی ماه رمضان 
و عیدانه بازار از 15 اسفند در گیلان

ایــلام – خبرنگار امــروز - مدیرعامل 
شــرکت آب و فاضلاب ایلام از آغاز به 
کار عملیات اجرایی احداث خط انتقال آب 
به روستای »سیاب درویش« شهرستان 

ملکشاهی خبر داد.
پرویز ناصری با اعلام این خبر اظهار داشــت: با 
اجرای خط انتقال آب به روستای »سیاب درویش« 
شهرســتان ملکشــاهی در قالب طــرح »جهاد 
آبرســانی«، اهالی این روستا از آب پایدار بهره مند 

شدند.
وی افزود: شرکت آبفای استان ایلام در راستای 

رفع کمبود آب و افت فشار با هدف تقویت فشار شبکه، تامین آب پایدار در روستای سیاب درویش شهرستان 
ملکشاهی و در قالب طرح جهاد آبرسانی با مشارکت قرارگاه امام حسن مجتبی)ع( اقدام به اجرای ۲.۵ کیلومتر 

خط انتقال آب به این روستا نمود.
مدیرعامل آب و فاضلاب استان ایلام یادآور شد: با اجرای این پروژه، ۵۰ خانوار با جمعیتی بالغ بر ۲۰۰ نفر 

از آب شرب سالم و بهداشتی بهره مند می شوند.
ناصری مدت زمان اجرای این پروژه را حدود ۲ ماه اعلام و تصریح کرد: با روی کار آمدن دولت سیزدهم، 
موضوع آبرسانی به روستاها مورد توجه جدی قرار گرفته است به طوریکه طبق برنامه ارائه شده وزیر نیرو 
به مجلس شورای اسلامی، میزان پوشش آبرسانی روستایی و جمعیت بهره مند در انتهای دولت سیزدهم 

باید به رقم ۹۰ درصد برسد.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب ایلام ادامه داد: در راستای طرح جهاد آبرسانی که نهضتی جدید در وزارت 
نیرو می باشــد، آبرسانی به روستاهای استان با جمعیت بالغ بر ۵۰خانوار در اولویت خواهد بود. شهرستان 

ملکشاهی در فاصله ۴۴ کیلومتری از شهر ایلام قرار دارد.

عملیات احداث خط انتقال آب به روستای 
»سیاب درویش« شهرستان ملکشاهی آغاز شد

پیشرفت فیزیکی ۲۲.۵ درصدی احداث تقاطع غیرهمسطح سردار حق بین گیلان )رشت(

اقدامات ایران در حوزه مبارزه با پولشویی

گیلان – فاطمــه عبــاس زاده - فرآیند احداث 
تقاطع غیرهمسطح ســردار حق بین )حمیدیان( 
از طرح های عمرانی میثاق شــهرداری رشت به 

۵/۲۲درصد رسید.
فرآیند احداث تقاطع غیرهمسطح سردار حق بین )حمیدیان( از 
طرح های عمرانی میثاق شهرداری رشت به ۵/۲۲ درصد رسید.

به نقل از مدیریت ارتباطات شهرداری رشت، پروژه های طرح 

عمرانی میثاق با احداث پنج تقاطع غیر همسطح و بازگشایی 
مسیرهای جدید و همچنین محورهای جایگزین با هدف روان 
سازی تردد و برطرف شدن گره های ترافیکی شهری اجرایی 
شده و با پشتیبانی و حمایت های محمدحسین واثق کارگرنیا 
رئیس و اعضای شــورای اسلامی شهر و جدیت و پیگیری 

مستمر رحیم شوقی شهردار رشت شتاب گرفته است.
مهرماه ســال جاری، فرآیند عملیــات اجرایی پروژه تقاطع 

غیرهمسطح ســردار حق بین )حمیدیان( با هدف کاهش بار 
ترافیک و بهبود وضعیت عبور و مرور آغاز شده است.

پل روگذر تقاطع غیرهمسطح سردار حق بین )حمیدیان( از 
شروع رمپ به متراژ ۴۱۰ متر و با عرض ۸/۸ متر شامل ۲باند 
عبور رفت و ۱۱ دهانه اجرایی شده و زیرسازه آن بر روی شالوده 
عمیق و ۵۲ شــمع به قطر ۲/۱ متر و عمق ۲۱ متر در حال 

انجام است.

عرشه پل متشــکل از تیرهای بتنی پیش ساخته سپری و 
دال بتنی درجا پیش بینی شده و تاکنون حصارکشی محدوده 
کارگاهی، تخریب پیاده رو و تعریض مسیر، بتن ریزی مسیر 
تعریض شده، خاکبرداری رفیوژ، بتن ریزی و اجرای ۲۰ شمع، 
آرماتوربندی شبکه سبد آسفالت کنارگذر، بتن ریزی و اجرای 
۱۸شــمع، آرماتوربندی شبکه سبد شــمع ها انجام شده و از 

پیشرفت فیزیکی ۵/۲۲ درصدی برخوردار است.

ادامه از صفحه یک
وی ادامه دادا: معتقدیم که در شرایط کنونی، ارتقاء نظام های مالی و پولی بین المللی اهمیت قابل توجهی دارند و 
ساختار فعلی به دلیل نواقص قابل توجهی که دارد اغلب به عنوان ابزار اصلی برای اعمال فشارهای سیاسی و اقتصادی 
به برخی از کشورها بکار گرفته می شود. به همین دلیل، بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران پیشنهاد می کند پتانسیل 
های موجود برای برقراری یک زیرساخت مالی مستقل، به منظور ایجاد پیوندهای اقتصادی قویتر میان کشورهای عضو 
بریکس، مورد بررسی قرار گیرند.کریمی با اشاره به محورهای پیشنهادی بانک مرکزی تصریح کرد: جمهوری اسلامی 
ایران در این نشست مهم موافقت خود را با تمامی موضوعات و حوزه های مطرح شده در مباحث و گفتمان ها اعم از 
 ،)SEMI( نظام مبادلات اطلاعات اقتصاد کلان ،)CRA( محورهای کاری فعلی شامل ترتیبات ذخیره احتیاطی
کانال های حفاظت اطلاعات سریع بریکس، همکاری در نظام های پرداخت، تامین مالی گذار، گروه پژوهشی فین تک 
و همچنین ایده های مربوط به همکاری های بیشتر در سایر حوزه ها همچون »همکاری در حوزه مبارزه با پولشویی 
و تامین مالی تروریسم« و »رتبه بندی اعتباری ملی« که پیشنهادهای بانک مرکزی ایران به دستور کار نشست های 

بریکس افزوده شده است اعلام می کند.
معاون بین الملل بانک مرکزی با تاکید بر اینکه این بانک خود را متعهد می داند تا کشورهای عضو گروه بریکس را 
در دستیابی به اهداف خود کمک کند به طور ویژه به دو حوزه »رتبه بندی اعتباری ملی« و »همکاری در زمینه مبارزه 
با پولشویی و تامین مالی تررویسم« اشاره کرد و گفت: »رتبه بندی اعتباری ملی« پتانسیل قابل ملاحظه ای در تسهیل 
تامین مالی پروژه های زیرساختی و توسعه ای در بین کشورهای عضو دارد و نیاز به توسعه این سیستم رتبه بندی 
مالی، مورد توجه جمهوری اسلامی ایران نیز قرار گرفته است.وی گفت: لازمه این کار به رسمیت شناختن متقابل رتبه 
بندی های اعتباری اعطا شده توسط نهادهای رتبه بندی اعتباری کشورهای عضو بریکس است. بر همین اساس بانک 
مرکزی جمهوری اسلامی ایران آماده هر گونه همکاری در این باره با تمامی بخش ها و اعضای گروه بریکس است.

کریمی در خصوص »همکاری با گروه بریکس در حوزه مبارزه با پولشویی و تامین مالی تروریسم« هم گفت: پیشنهاد 
مشخص بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران در این باره این است که یک نهاد مبارزه با پولشویی و تامین مالی 
تروریسم مستقل در گروه بریکس تاسیس شود تا در مبادله اطلاعات نظارتی برای اهداف پولشویی و تامین مالی 
تروریسم موثر باشد. البته این نهاد، متشکل از ناظران مالی خواهد بود و تقویت همکاری ها بین کشورهای عضو بریکس 

و ناظران مالی را تسهیل خواهد کرد.معاون بین الملل بانک مرکزی بیان داشت: به ویژه اینکه شاهدیم برخی نهادها 
های شناخته شده فعلی، بطور غیر سازنده بر قواعد و استانداردهای غالبا تدوین شده توسط کشورهای غربی تکیه دارند و 
رویکرد غیراقتصادی و سیاسی بر آنها غالب است.وی ارائه چنین ابتکاری را هم راستا با استانداردهای بین المللی موجود 
خواند و گفت: این ساختار قطعا نیاز به وجود همکاری های سریع، سازنده و موثر در بین ناظران مالی دارد تا آنها بتوانند 

بیشترین حجم از همکاری های بین المللی مرتبط با پولشویی و تامین مالی تروریسم را ارائه دهند.
کریمی در پایان خاطرنشان کرد: بایستی تلاش های لازم برای پیشگیری از پیامدهای ناگوار نهادهای مشابه مثل 
FATF - که مورد تائید خود آنها نیز قرار گرفته- به عمل آید. در این راستا، پیشنهاد ایجاد یک نهاد اطلاعاتی بین 

المللی/متمرکز را می پذیریم و بطور کامل از آن حمایت می کنیم.
 »بریکس«؛ سکوی جدید همکاری کشورها 

در زمینه ادغام نظام پرداخت های مالی و مبارزه با پولشویی
ماه پیش رئیس بانک مرکزی روسیه اعلام کرده که کشورش با اعضای بریکس برای ادغام سامانه های انتقال پیام 
مالی ملی مذاکره می کند. این موضوع در کنار تلاش ها برای مبارزه با پولشویی و تعامل در زمینه ارز دیجیتال، اهمیت 

بریکس به عنوان یکی از گروه های مهم اقتصادی جهان را نشان می دهد.
الویرا نابیولینا )Elvira Nabiullina( در مصاحبه با خبرگزاری اسپوتنیک گفت: تاکنون ۱۵۹ مشارکت کننده 
خارجی از ۲۰ کشــور به سامانه انتقال پیام های مالی ملی روسیه ملحق شده اند.وی در پاسخ به این پرسش که آیا 
روسیه مسائل جدیدی را به عنوان بخشی از ریاست خود بر بریکس مطرح خواهد کرد گفت، بله ما می خواهیم موضوع 
تشخیص دوجانبه رتبه بندی های را ترویج دهیم. این مساله برای تجارت و سرمایه گذاری دوجانبه بسیار مهم است.
رئیس بانک مرکزی روسیه همچنین گفت که کشورش به دنبال ایجاد یک سکوی مشترک مبارزه با پولشویی در 
قالب بریکس در سال ۲۰۲۴ است.وی در این زمینه توضیح داد که دومین موضوعی که روسیه قصد دارد در بریکس 
مطرح کند مبارزه با پولشویی است.این مقام روسیه افزود: ما می خواهیم راه حل های پلتفورم های مشترک در این زمینه 
را در سطح بریکس توسعه دهیم. این امر به شکل قابل توجهی همکاری تجاری بین کشورها را آسان خواهد کرد.

وی درباره آمادگی کشورهای عضو بریکس برای ادغام سامانه های ارتباطات مالی ملی گفت: روسیه از چنین سامانه ای 
به عنوان جایگزین سوئیفت برخوردار است و برخی از کشورها دارای زیرساخت های مشابهی هستند. ما درباره تعامل 
بین چنین پلتفورم هایی مذاکره می کنیم اما علاقه مندی و آمادگی فنی شرکای ما در این زمینه مهم است.نابیولینا در این 
خصوص افزود: گذشته از این بانک مرکزی روسیه در حال مذاکره با بسیاری از کشورهای دوست در زمینه تسویه های 

میان مرزی با ارز دیجیتال است.
این مقام روسیه با اعلام اینکه اکنون بسیاری از کشورها به فکر معرفی ارزهای دیجیتال بانک های مرکزی هستند، 
تاکید کرد که سهم کشورهای بریکس در تراز تجاری روسیه طی دو سال دو برابر شده و به ۴۰ درصد رسیده است و 

تسویه حساب با این کشورها به ارزهای ملی بیش از سه برابر شده و به ۸۵ درصد رسیده است.
رئیس بانک مرکزی روسیه در باره سهم ارزهای ملی در تجارت روسیه با بریکس گفت: سهم آنها در تجارت با بریکس 
اکنون حدود ۸۵ درصد است، این رقم دو سال پیش ۲۶ درصد بود.وی در بخشی از اظهاراتش درباره سهم یوان چین 
در صادرات روسیه گفت سهم ارز ملی چین در صادرات روسیه در دو سال گذشته ۸۶ برابر شده و به ۳۴.۵ درصد رسیده 

است. در واردات نیز این سهم با افزایش ۸ برابری به ۳۶.۴ درصد رسیده است.
دیپلمات های روسیه و چین به تازگی درباره همکاری در چارچوب بریکس و کنترل تسلیحاتی مذاکره کردند.

به گزارش خبرگزاری تاس، وزارت خارجه روسیه اعلام کرد که دو طرف درباره مسائل کلیدی در عرصه بین المللی با 
تاکید بر تعمیق همکاری روسیه و چین از جمله در حوزه پلتفورم های بین المللی تخصصی تاکید کردند.

طبق گزارش وزارت خارجه روسیه سرگئی ریابکوف معاون وزیر خارجه این کشور و ما ژائوسو معاون وزیر خارجه چین، 
درباره کنترل تسلیحات و همکاری در قالب بریکس در دوران ریاست روسیه بر این گروه مذاکره کردند.

به دنبال این مذاکرات وزارت خارجه روسیه در بیانیه ای اعلام کرد که طیف گسترده ای از مسائل امنیت بین المللی، 
کنترل تسلیحات و مسائل مربوط به عدم کنترل تسلیحات مورد مذاکره قرار گرفت. بیشترین توجهات به تعامل دو کشور 

در قالب بریکس بود که فدراسیون روسیه ریاست آن را در سال ۲۰۲۴ در اختیار دارد.
بر اساس این بیانیه، طرف های شرکت کننده درباره مسائل کلیدی در عرصه بین المللی و با تاکید بر تعمیق همکاری 
روسیه و چین در قالب پلتفورم های بین المللی تخصصی مذاکره کردند و با توجه به ویژگی روابط دو کشور مذاکره در 

یک فضای مشارکت و استقبال برگزار شد.


